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上海国际客运港
地点：中国上海
面积：237560平方米
设计：2004年
完工：2010年
客户：上海港国际客运中心开发有限公司
摄影：Christian Ritchers

2004年思邦建筑设计公司通过设计竞赛被指定为上海新国际客运港做建筑设计和规划

设计。这个黄浦江北岸800米长的地块位于著名的外滩北侧，等到2009年底建成时，

新国际客运中心将成为上海新的海上门户和游轮在市中心的旅游目的地。用于容纳3

艘8万吨级游轮及迎送超过150万人次游客的国际港客运中心总建筑面积达26万平方

米，其中的50%是建在一组相连的6幢写字楼的地下的，但这些地下建筑在另一面却可

看到黄浦江和几个台阶式的新颖的公共花园。这个项目最具人气的场所将是写字楼群

中，一个6层楼高的三维钢结构门型建筑，门中间悬挂着一组立体构筑物——建筑泡

泡，它们将成为酒吧、咖啡厅、餐厅等娱乐场所，在中国，这样的构筑物还是第一次

被尝试建造。

Shanghai International Cruise Terminal
Location: Shanghai, China
GFA: 237560 sqm
Year started: 2004
Completion: 2010
Client: Shanghai Port International Cruise Terminal Development Co., Ltd
Photos: Christian Ritchers

Sparch was appointed as architects and master planners of Shanghai’s New 
International Cruise Terminal in early 2004. This 800-meter riverfront site is  
located north of the historical ‘Bund’ center of Shanghai which, when completed 
in late 2009, will become a new maritime gateway and destination for the city. 
Accommodating three 80,000-tonne cruise ships and an expected passenger flow 
of over 1.5 million a year, the total construction area is 260,000 sqm. 50% of the 
built area is constructed below a series of 6 office buildings that face the river and 
the new terraced public gardens. The focal point of the development is a series of 
cafes, restaurants and other public facilities suspended below a 6-storey steel truss 
in an extraordinary 3-dimensional composition, the first time this type of construction 
has been attempted in China. 
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心灵之花
地点：中国成都
设计：2008年
客户：牵手·成都

牵手成都“心灵之花”位于中国四川省，是一项意在为5-12大地震中受到严重破坏的

公众恢复生活提供长期支持的公益项目。心灵之花采用了一种新颖的，快速的和优化

成本的方式——将海运集装箱转变成社区服务设施，在当地政府的审查和批准后，将

集装箱直接运送到受灾地点。

作为项目的志愿者， SPARCH(前身为斯凯奥斯普建筑亚太区公司），连同Arup工程顾

问公司，RFR幕墙顾问公司，一起发展了这些概念，将集装箱改造成教育、培训、医

疗和恢复服务设施，并根据当地的迫切要求和政府授权，集中设计出五项功能。包括

1.培训教室，2.图书室，3.医疗室，4.幼儿所，5.心理咨询室。

2008年11月7日在上海八号桥所举行慈善晚会上筹得善款后，心灵之花项目进入到执

行阶段，在各赞助商慷慨的赞助下，心灵之花将作为一个长期的解决方案存在。设施

将保留在当地以继续服务几年时间直到未来重建完成，因此需要寻找更多的赞助商以

维持和拓展这个项目。通过这个慈善项目，我们可以预期，四川受灾民众将迎来一个

更美好的未来。

Community Flowers
Location: Chengdu, China
Year started: 2008
Client: Hands On Chengdu Charity

Hands On Chengdu ‘Community Flowers’ is a relief program providing long term 
support and recovery, to communities devastated by the May 12th 2008 earthquake, 
in the Sichuan Province of China. Community Flowers achieves this goal through 
an innovative, fast and cost effective way – converting shipping containers into 
community support facilities and delivering them direct to the affected sites, 
identified and agreed through consultation with the Local Government.  

As volunteers, Architects SPARCH supported by Arup Engineers and RFR Façade 
Engineers, developed the designs for converting shipping containers into Education, 
Training, Health and Recovery Facilities, converging on the 5 functions most 
urgently required and identified with the Local Government.  These are 1. Training 
Classrooms 2. Libraries 3. Medical Health Clinics 4. Children’s Nurseries and 5. 
Counseling Rooms.  

Following the fund raising charity event held at Bridge 8 in Shanghai on the 7th 
November 2008, Community Flowers has moved into the implementation stage, 
through the generous support of sponsors. Community Flowers is set up as a long 
term solution. Facilities will remain in place to support rebuilding years into the 
future, therefore further sponsors are sought to sustain and expand this program. By 
supporting this Charity Program, a tangible difference can be made to bring about a 
better brighter future for the people of Sichuan.
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